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Věc: Žádost o stanovisko

Generální ředitel Hasičského záchranného sboru České republiky provedl písemností Č.
j. MV-214868-1/PO-IZ5-2023 ze dne 29. 12. 2023 úpravu minimálních početních stavu na
vybraných typech stanic. Stanovil tak odlišné počty příslušníků, než to stanoví příloha č. 3
k vyhlášce č. 247/2001 Sb., o organizaci a činnosti jednotek požární ochrany. Přestože byl na
tuto kolizi upozorněn, na realizaci jím stanovených počtu příslušníků jednotek trvá. Navíc,
zvýšení minimálního počtu nemá být dosaženo zvýšením stavů dané směny, ale příslušníkem,
jemuž má být nařízena služební pohotovost na služebně. Na rozdíl od ostatních příslušníku,
kteří budou mít nárok na plný služební příjem, bude tento příslušník pobírat pouze odměnu za
služební pohotovost ve výši 35 % nebo 70% v den pracovního klidu poměrné části přiznaného
základního tarifu, osobního a zvláštního příplatku, který připadá na 1 hodinu služby v
kalendářním měsíci, na který připadla služební pohotovost.

Realizace tohoto, podle našeho názoru nezákonného postupu se dále zhorší podmínky
výkonu služby pro příslušníky dotčených stanic. Pro dokreslení uvádím důsledky, jež bude
změna mít.

Na jedné straně je nám stále předkládán názor, jak si naší práce společnost a nadřízení
váží a na druhé straně pocit‘ujeme tyhle kroky jako výrazné znepříjemnění služby. Není nám
zcela jasný duvod tohoto navýšení stavu, nebylo nám nic vysvětleno, pouze strohé oznámení
v polovině měsíce prosince 2023, že od 01. 01. 2024 je platný minimální početní stav směny
stanic HZS kraje na stanici typu Cl ve výše uvedeném počtu 13/10. Nezaznamenal jsem já, ale
ani ostatní příslušníci žádný pádný duvod k takovému navýšení minimálních stavů. š

Samozřejmě rozumím tornu, že tahle situace s navýšením stavů bude nějak řešitelná,
byt‘ složitě a s obtížemi a na úkor, např. toho, že budeme závislí na doplnění z řad denních
příslušníků a budeme nuceni říkat svým partnerkám, manželkám a dětem (které máme vychovat
ve vzorné a plnohodnotné občany), že s nimi nemůžeme trávit volno, protože musíme být ve
službě. V podstatě jsme nuceni „dohadovat“ se na směně mezi sebou o každé jedno volné místo
v rozpisu služeb, nebo si losovat, kdo volné místo dostane. Tento stav vede bohužel k tornu, že
dochází k naprostému rozvratu a destabilizaci dobrých vztahů na směně a k velmi nepříjemné
pracovní atmosféře. Daná situace už se pro mnohé příslušníky stala oním jazýčkem na vahách,
proč řady HZS opustit a od HZS odejít.

V této souvislosti žádám o právní stanovisko kjednání generálního ředitele HZS CR.
Písemnost zmíněnou v této žádosti a znění vyhlášky č. 247/2001 Sb. přikládám.
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